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دانشگاه آزاد اسلامی در سال های اخیر تلاش ها کرده با در نظر گرفتن حال وهوا و 

پتانسیل های منطقه ای واحدهای دانشگاهی درکنار ماموریت همیشگی آموزش، 

فعالیت های پژوهشی و حرکت های جدیدی را برای نزدیک تر شدن خروجی های علمی 

دانشگاه به زندگی مردم داشته باشد. نمونه این امر را می توان در دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد ورامین– پیشوا دید که در این سال ها تمرکز ویژه ای بر رشد علمی کشاورزی در منطقه جنوب استان تهران برعهده داشته است. 

این واحد با برنامه ریزی برای تشکیل سرای نوآوری و مدرسه عالی مهارت درحوزه کشاورزی کوشیده از همه توان خود درجهت بهبود 

وضعیت کشاورزی درمنطقه استفاده کند. »فرهیختگان« در شماره امروز در گفت وگو با رئیس این واحد دانشگاهی عملکرد آن را بررسی 

کرده که در ادامه می خوانید. 

  قدم هـــای بلنـــد واحد ورامین در زمینـــه تقویت حوزه 
کشاورزی

حامد زارعی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین- پیشوا در 

گفت وگو با »فرهیختگان« با ارزیابی فعالیت های واحد ورامین -

 پیشوا در بین مراکز آموزش عالی در استان تهران گفت: »قدمت 

واحد ورامین بســـیار زیاد است و یکی از قدیمی ترین واحدهای 

استان تهران است که از سال ۶۴ راه اندازی شده و درجه اش نیز 

درجه جامع است. واحد ورامین سرآمد کشاورزی و صنایع غذایی 

اســـت و تمام هسته فناوری و مرکز تحقیقات غذایی سالمی که 

دارد به حوزه کشاورزی و صنایع غذایی معطوف شده است. اگر 

واحدها برنامه محور باشند خیلی بهتر است تا اینکه بیایند از هر 

گوشـــه ای کاری را انجام دهند، از این رو واحد ورامین بیشتر در 

زمینه کشاورزی و صنایع غذایی مشغول کار است.«

زارعی درباره فعالیت مرکز رشد این واحد اظهارکرد: »مرکز رشد 

واحد ورامین مرکز نوپایی است با این توضیح که قبلا شکل گرفته 

بود منتها مدتی بود فعالیت آنچنانی نداشـــت. در این سال ها، 

مجددا درحال احیای این مرکز هستیم. پنج شرکت هم در این 

مدت مراجعه و پروپوزال هایشـــان را ارائه کردند و در آنجا مستقر 

شده اند و مشغول داوری پروپوزال های آنها هستیم.« 

رئیس واحد ورامین درخصوص تســـهیلات به شرکت های فناور 

گفت: »زیرساخت هایی در واحد ورامین وجود دارد که به افرادی 

که می خواهند در این زمینه ها فعالیت کنند زمین های کشاورزی، 

فارم های کشاورزی، مزرعه ها و آزمایشگاه های تحقیقاتی که در 

این حوزه اســـت دراختیار آنها قرار می گیرد. تمام این تسهیلات 

را برای کسانی که در این حوزه می خواهند فعالیت کنند در نظر 

گرفته ایم به علاوه اینکه حدود ۶۰ عضو هیات علمی باتجربه که 

می تواننـــد در کنار این افراد قرار بگیرند و آنها را راهنمایی کنند 

تا کارشان را بهتر انجام دهند.« 

  سرای نوآوری کشاورزی و صنایع غذایی ایجاد می شود
وی درخصوص هدف گذاری این واحد در حوزه فناوری تصریح 

کرد: »مرکز رشد و هسته فناور ورامین درحال آماده سازی طرحی 

با نام سرای نوآوری کشاورزی و صنایع غذایی و دامپروری هستند 

که پروپوزال اولیه آن درحال آماده سازی است. هدف گذاری برای 

ســـرای این واحد سرای بخش کشاورزی و تمام اتفاقاتی که در 

آن ســـرا می افتد برای بخش کشاورزی است طبق بخشنامه ای 

که وجود دارد ایده ها، اســـتارتاپ ها و شتاب دهنده ها بیایند و 

نهایتا به محصول اقتصاد بازار برسد که ان شاءالله در آن سرای 

نوآوری انجام خواهد شد.« 

  درآمد 3 میلیاردی غیرشهریه ای واحد ورامین 
در سال گذشته 

زارعی در پاسخ به این سوال که چقدر از فعالیت های دانش بنیان 

آنجا در بحث درآمدهای غیرشهریه ای قابل احصا است؛ اظهار 

کرد: »این واحد در سال گذشته تقریبا ۲ تا ۳ میلیارد تومان درآمد 

غیرشهریه ای از محل فعالیت های گلخانه و سایر بخش های فعال 

داشـــته که البته ایده آل نبوده و بیشـــتر از این انتظار داشتیم. 

حال با طرح جدیدی که داریم آن را راه اندازی می کنیم قطعا در 

نظر داریم به ایده آل مان در این حوزه برسیم و درآمد بیشتری را 

داشته باشیم. این درآمدزایی مربوط به کارهای اقتصادی است 

که انجام داده ایم و در مرکز رشد هنوز به درآمدزایی نرسیده ایم.« 

وی درخصوص سهم واحدهای فناور در درآمدهای غیرشهریه ای 

واحد گفت: »باتوجه به نوپایی شرکت های فناور، برای سال اول 

نمی توان درآمد ایده آلی انتظار داشـــت. شرکت ها باید بیایند و 

مستقل شوند و واحد های خود را شکل دهند تا به محصول برسند، 

در این شرایط برآورد برای سال اول بین ۵ تا ۱۰ درصد است.« 

زارعی اضافه کرد: »برای واحدهای فناور روند اقتصادی شدن بین 

یک تا سه سال برنامه ریزی می شود؛ یعنی در بیزینس پلن ها را 

معمولا یک تا سه ساله درنظر می گیرند که آن فعالیت به مرحله 

بازار و فروش و سوددهی برسد؛ بالاخره زمان می برد تا به جایی 

برسند که بتوانند هزینه اولیه خودشان را دربیاورند.« 

  زمینه مشارکت دانش آموختگان را فراهم می کنیم
رئیس واحد ورامین- پیشوا با بیان اینکه فضا برای دانش آموختگان 

فراهم شـــده تا بتوانند بحث شرکت های فناور را پیگیری کنند، 

گفت: »زیرســـاخت دانشگاه ورامین همین موضوع است یعنی 

فضا به صورت دفتر کار بـــه دانش آموختگان بدهیم، همه این 

مسائل را در سرای نوآوری بخش کشاورزی که درحال شکل گیری 

اســـت تدارک دیده ایم، از همه لحاظ دانشگاه حمایت هایی را 

انجام خواهد داد از لحاظ تجهیزات، آزمایشگاه ها، قسمت های 

سخت افزاری و... همه چیز درنظر گرفته شده است.« 

وی درخصوص فعالیت ســـرای نوآوری کشـــاورزی اظهار کرد: 

»فعالیت ســـرای نـــوآوری در مرحله تصویب اســـت و درحال 

فراهم آوری ایجاد آن هستیم یعنی در مرحله اقدامات اولیه است. 

شرایط ایجاد سرای نوآوری کشاورزی، صنایع غذایی و دامپروری 

مهیا است، البته این سه عنوان ممکن است در داوری مقداری 

اصلاح شود و نهایتا عنوان آن عوض شود منتها در این واحد در 

حوزه کشاورزی صنایع غذایی و دامپروری فعالیت می کنیم.« 

وی با بیان اینکه هدف گذاری این ســـرای نوآوری پیوند اقتصاد 

و دانش اســـت، گفت: »هدف گذاری سرا کاملا مشخص است 

درحقیقت پیوند اقتصاد و دانش و شـــکل گیری شرکت هاست، 

می دانید که سراهای نوآوری از بازارچه های قدیم شکل گرفته اند 

که در این بازارها یک ســـراهایی بود که کاســـب ها در آن سراها 

جنس هایشـــان را معامله می کردند که در این سراها در روزگار 

امروز قرار اســـت آن دانش تبدیل به محصول و محصول تبدیل 

به فروش بازار در اقتصاد شود.«  زارعی با اشاره به شناخت کامل 

دانشگاه آزاد اسلامی از مشکلات موجود در منطقه خاطرنشان 

کرد: »دانشگاه درصدد است با ایجاد سرای نوآوری به رفع و حل 

این مشـــکلات برآید.« وی ادامه داد: »درحال حاضر با سازمان 

ترویج آموزش کشاورزی تفاهمنامه ای منعقد شده و همچنین 

برنامه مصوب علمی واحد در نظام پایش به بهره وری خواهد رسید 

که در سامانه پایش قرار گرفته است که در آن چالش هایی برای 

سازمان آموزش تحقیقات کشاورزی حل شده و الان پایان نامه ها 

در این حوزه استخراج و استفاده می شود.« 

زارعی گفت: »این فعالیت در راستای رسالت ویژه دانشگاه جهت 

به روز رســـانی و ارتقای سطح علمی و کاربردی کشاورزان که از 

سال ها قبل و در بدو تاسیس این واحد دانشگاهی شکل گرفته 

است، صورت می گیرد.« 

  200 پایان نامه  مساله محور در حوزه کشاورزی 
در واحد ورامین-پیشوا و قرچک

عضــو هیات علمــی دانشــگاه آزاد اســلامی درخصــوص اجــرای 

طــرح پایــش در واحــد ورامین-پیشــوا گفــت: »در طــرح پایــش 

۴۰ واحــد ویــژه برنامــه علمــی دارنــد. یکــی از آنهــا واحــد 

ــن  ــه ای ــاورزی ب ــی کش ــه علم ــه برنام ــت ک ــوده اس ــن ب ورامی

واحــد تخصیــص داده شــد. بــرای تکمیــل، این برنامــه را با وزارت 

جهــاد کشــاورزی کار کردیــم کــه نتیجــه آن در قالــب دفترچه ای 

بــا عنــوان کتابچــه نظــام موضوعــات برنامــه علمــی کشــاورزی 

و امنیــت غذایــی چــاپ شــده اســت.« وی افــزود: »بــا توجــه بــه 

اقدامــات انجام شــده درجهــت ترغیــب دانشــجویان بــه انتخاب 

ــجویان  ــون دانش ــش هم اکن ــه پای ــه طریق ــات پایان نام موضوع

حــوزه کشــاورزی درحــال گذرانــدن مراحــل تصویــب پروپــوزال 

ــه  ــی رود ک ــد آن م ــتند. امی ــی هس ــای پژوهش ــن زمینه ه در ای

در آینــده ای نزدیــک ایــن موضــوع باعــث حــل مشــکلات حــوزه 

کشــاورزی در منطقــه و کشــور شــود.« سرپرســت دانشــگاه آزاد 

اســلامی واحــد ورامین-پیشــوا و قرچــک درخصــوص تاثیــر 

ــن  ــرد: »ای ــار ک ــهر اظه ــط ش ــر محی ــگاه ب ــای دانش فعالیت ه

واحــد دانشــگاهی تاکنــون بــا طــرح و به خاتمــه رســاندن بیــش 

از ۲۰۰ موضــوع در قالــب پایان نامه هــای مســاله محور در 

حــوزه فعالیت هــای کشــاورزی توانســته ســهم قابــل توجهــی در 

رفــع نیازهــای علمــی و تحقیقاتــی حــوزه کشــاورزی در منطقــه 

و کشــور ایفــا کنــد.« 

  آماده سازی طرح مدرسه عالی مهارت کشاورزی 
در واحد ورامین

زارعی در پاســـخ به این ســـوال که کشاورزان منطقه تا چه میزان از 

نتایج تحقیقاتی دانشـــگاه استفاده کردند، عنوان کرد: »در زمینه 

ترویج روش های نوین کشـــاورزی که از دســـتاوردهای علمی این 

واحد دانشـــگاهی است اقدامات موثری تاکنون صورت گرفته که 

البته نیاز به اقدامات بیشـــتری است تا بخش کشاورزی با اعتماد 

بیشـــتر به دستاوردهای علمی این دانشگاه نگریسته و آن را به کار 

گیرد. در همین راستا و با توجه به اینکه اکثر اساتید کشاورزی این 

واحد دانشگاهی در حوزه صنعت هم فعال هستند می توان با ایجاد 

یک پل ارتباطی بین دانشگاه و کشاورزان از طریق برگزاری کارگاه ها 

و دوره های آموزشـــی و کاربردی توسط اساتید ضمن جلب اعتماد 

کشاورزان، راه انتقال علم روز دنیا را نیز به این وسیله هموار کرد که 

در این زمینه طرح مدرسه عالی مهارت کشاورزی با پیش بینی بیش 

از ۴۰ طرح در زمینه برگزاری دوره های آموزشـــی توسط این واحد 

دانشـــگاهی تهیه و به سازمان مرکزی ارسال شده که درحال طی 

مراحل نهایی اخذ مجوز لازم جهت راه اندازی و بهره برداری است.« 

زارعی ادامه داد: »طرح مدرســـه عالی مهارت کشاورزی توسط این 

واحد دانشـــگاهی تهیه و به سازمان مرکزی ارسال شده که درحال 

طی مراحل نهایی اخذ مجوز لازم جهـــت راه اندازی و بهره برداری 

است؛ واحد ورامین با دارا بودن امکانات کشاورزی مانند مرغداری، 

گاوداری، گلخانـــه زمین کشـــاورزی مزرعه پـــرورش ماهی و... و 

نیز امکانات پیشـــرفته آزمایشگاهی بســـتر مناسبی را برای انجام 

فعالیت های تحقیقاتی در حوزه های مختلف کشاورزی آماده کرده 

است.« زارعی بیان کرد: »واحد ورامین دارای امکانات گسترده و به 

روز کشـــاورزی است و هم در زمینه انجام فعالیت های تحقیقاتی و 

هم درآمدزایی دارای قابلیت های منحصربه فرد است از جمله این 

امکانات می توان به وجود گاوداری هزار راسی، مرغداری با ظرفیت 

تولید ۱۰۰۰۰ قطعه مرغ در هر دوره، پرورش گلخانه ای به مساحت 

۴۵۰۰ متر، زمین کشاورزی به مساحت ۹ هکتار و یک سایت پرورش 

ماهی با ظرفیت تولید ۱۰ تن در سال اشاره کرد. از طرفی دانشگاه 

آزاد اســـلامی واحد ورامین-پیشوا و قرچک از آزمایشگاه های کامل 

و مجهزی جهت انجام آزمایش های تحقیقاتی برخوردار است.« 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین- پیشوا به بازدید معاون علمی 

و فناوری رئیس جمهور از واحدهای فناور این واحد اشاره کرد و افزود: 

»در جریان بازدید دکتر ستاری، شرکت های فعال محصولات شان را 

به نمایش گذاشتند. یک سری نرم افزارهای مربوط به جیره نویسی 

بود که نرم افزارهای جدیدی هستند که کار دانش بنیان می کنند و 

هـــم چند محصول در مورد برنج، چند محصول در حوزه نانو، یکی 

دو محصول هـــم در حوزه پنیر درخصـــوص روش های نگهداری 

طولانی مدت پنیر بود. دکتر ستاری از آن ۵ طرح بازدید کرده و خیلی 

هم استقبال کردند و قول مساعد هم دادند و اتفاقا یکی دو تا طرح 

هم نامه گرفتند که بتوانند حمایت های خوبی از آنان انجام دهند. 

یکی از طرح هایی که آقای دکتر در مورد آن قول مساعد دادند که 

حمایت کنند و نامه گرفتند و ارجاع دادند همین طرح روش ماندگاری 

طولانی مدت پنیر بود.« 

دانشگاه @ f a r h i k h t e g a n d a i l y

  نیمکت خبر

حضور3 هفته ای دانشجویان جدیدالورود در دانشگاه ها الزامی نیست

علی خاکی صدیق در گفت وگو با مهر درباره جریان سه هفته حضور دانشجویان جدیدالورود در دانشگاه ها 

گفت: »الزامی نیست که همه دانشجویان جدیدالورود سه هفته در دانشگاه حضور داشته باشند.«وی 

با بیان اینکه چنین چیزی به دانشگاه ها اعلام نشده است، ادامه داد: »به دانشگاه ها اعلام شده از آنجا 

که خوب است دانشجویان جدیدالورود با محیط دانشگاه آشنا شوند، بهتر است و توصیه می شود 

دانشگاه هایی که می توانند دانشجویان جدیدالورود را به صورت حضوری بپذیرند، این دانشجویان 

حداقل دو تا سه هفته حضور یافته و آموزش حضوری ببینند.«معاون آموزشی وزارت علوم افزود: »اما 

اگر این موضوع مستلزم نقل وانتقالات وسیع باشد، یا اینکه دانشگاه ظرفیت خوابگاهی برای ارائه به 

دانشجویان نداشته باشد، چنین کاری صورت نمی گیرد.«وی ادامه داد: »همچنین وزارت علوم به 

دانشگاه ها اعلام کرده اگر فضای خوابگاهی ایجاد شد که دسته ای از دانشجویان در دانشگاه حضور 

داشته باشند، اولویت با دانشجویان جدیدالورود است که بتوانند در دانشگاه حضور یافته و با آن آشنا 

شوند.«خاکی صدیق اعلام کرد: »دانشگاه یا موسسه آموزش عالی در شهرستانی که عمده دانشجویان 

دانشگاهش بومی بوده و در وضعیت سفید نیز قرار دارد می تواند به صورت حضوری دانشجویان را بپذیرد.«

آزمون کارکردی ماهواره »پارس ۱« با موفقیت انجام شد

حامد بابائی، رئیس پژوهشکده سامانه های ماهواره با اعلام خبر صحه گذاری موفق آزمون کارکردی 

ماهواره »پارس ۱« گفت: »در این آزمون که با حضور نمایندگان سازمان فضایی ایران در مرکز تجمیع، 

یکپارچه سازی و آزمون پژوهشگاه فضایی ایران انجام شد، کارکرد تمام تجهیزات ماهواره شامل ارتباطات 

مخابراتی در باندهای S، X  و UV، دوربین های MS، SWIR  و TIR و… صحه گذاری شد.« وی با بیان 

اینکه پیش از این، آزمون های عملکردی مدل تجمیع شده ماهواره »پارس ۱« و همچنین آزمون سازگاری 

الکترومغناطیس عملکردی در ماه گذشته با موفقیت انجام پذیرفته بود، افزود: »پس از انجام موفق این 

آزمون و کسب نتایج مطلوب منطبق بر استانداردهای موجود، آزمون های محیطی شامل آزمون های 

برنامه ریزی شده است.«  آزمون خلأ حرارت  و  ارتعاشات(  و  سازه ای )مشخصات جرمی، هم راستایی 

ماهواره »پارس ۱« یک ماهواره عملیاتی سنجشی با ماندگاری بیش از دو سال است که در مدار بالای 

۵۰۰ کیلومتری از سطح زمین قرار می گیرد. در این ماهواره از پیشرانش گاز سرد استفاده خواهد شد و 

ماموریت اصلی آن تصویربرداری است. این پروژه در قسمت زیرسیستم ها و بخش های اصلی، با همکاری 

شرکت های دانش بنیان، دانشگاه های مطرح کشور و پژوهشگاه فضایی ایران ساخته شده است.

اتاق های خوابگاهی در دانشگاه شریف تک یا دونفره شدند

محمود فتوحی در گفت وگو با مهر زمان آغاز ترم تحصیلی آینده این دانشگاه را ۲۹ شهریور عنوان کرد و 

گفت: »در این خصوص درحال برنامه ریزی هستیم که شرایطی ایجاد کنیم تا حتی الامکان یک سری از 

دانشجویانی را که تهرانی بوده یا ساکن شهرستان هایی هستند که به خوابگاه نیاز ندارند، در دسته های 

مختلف برای چند روز هم که شده در دانشگاه داشته باشیم و آنها را با محیط دانشگاه آشنا کنیم. البته 

در کنار این ایده، نگران ریسک حضور این دانشجویان در دانشگاه نیز هستیم.«فتوحی با بیان اینکه 

امکان تجمع و نحوه اسکان دانشجویان در خوابگاه به شکل قبل و در اتاق های چهار، پنج نفره وجود 

ندارد، گفت: »طوری برنامه ریزی کرده ایم که در یک سری اتاق ها فقط یک دانشجو و در برخی دیگر 

حداکثر دو دانشجو مستقر باشند. در این بین باید به این نکته مهم نیز توجه داشت که امکانات و ظرفیت 

خوابگاهی، این اجازه را به ما نمی دهد که تمام دانشجویان تحصیلات تکمیلی را به این شکل اسکان 

دهیم، لذا دانشجویانی که پروژه های عملی دارند، در اولویت قرار می گیرند.«رئیس دانشگاه شریف به 

موضوع سلف و غذای دانشجویان اشاره کرد و اظهار داشت: »در این خصوص فعلا تصمیم ما بر این است 

که غذا به صورت بسته بندی شده به دانشجویان خوابگاهی تحویل شود و در سلف و رستوران سرو نشود.«

»فرهیختگان« اقدامات نوآورانه واحد ورامین دانشگاه آزاد اسلامی را بررسی می کند

3 میلیارد  درآمد غیرشهریه ای 
با پیوند علم و کشاورزی

مریم حضرتی
روزنامه نگار

سه شنبه ۱۸ شهریور ۱۳۹۹   شماره ۳۱۲۹

علیرضا شهاب لواسانی، رئیس مرکز تحقیقات فناوری های نوین تولید غذای سالم دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد ورامین-پیشوا در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره فعالیت های مرکز رشد این واحد 

اظهار کرد: »مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین پیشوا و قرچک از حدود سال ۹۶ شروع به 

کار کرد و در جشنواره فن بازار که در واحد علوم و تحقیقات سال ۹8 برگزار شد با حدود چهار طرح 

پذیرفته شده ازجمله تولید برنج اکسترود نرم افزار برنامه نویسی جیره دام و آکواپونیک شرکت کرد.«

وی درخصوص طرح آکواپونیک گفت: »آکواپونیک به هرگونه سامانه اطلاق می شود که فعالیت های 

کشاورزی را با پرورش هرگونه حیوان اعم از دام یا آبزی در محیط های محدود شده ترکیب کند. در این 

شیوه فضولات حیوانات که محیط زندگی آنها را آلوده می کند از محیط خارج شده به صورت کود به 

مصرف بخش کشاورزی سامانه می رسد. به عنوان مثال در حوزه آبزی پروری فضولات ناشی از ماهی 

یا میگو از آب جدا شده و به صورت کود به بخش کشاورزی منتقل شده و آب تصفیه شده به سامانه 

محل زندگی آبزیان بازگردانده می شود.« شهاب لواسانی ادامه داد: »ایجاد ترک و شکستگی دانه و 

به دنبال آن کاهش راندمان تبدیل برنج طی فرآوری و آسیابانی شلتوک ازجمله مشکلاتی است که 

بهر ه وری اقتصادی این شاخه از صنعت را با کاهش قابل توجهی روبه رو می کند. از سویی دیگر، طی 

فرآیند آسیابانی بخش عمده مواد کانی و ویتامین ها به دلیل جداسازی پوسته های خارجی شلتوک، 

از دست می روند. بنابراین، به کارگیری فرآیند اکستروژن در تبدیل آرد حاصل از برنج های شکسته و 

ضایعات به دانه کامل برنج می تواند موجب بالا رفتن ارزش افزوده برای تولید کنندگان شود. علاوه بر 

آن، با فرمولاسیون بهینه می توان تنوع محصول و نیز ارزش غذایی آن را بهبود بخشید. در این زمینه باید 

شرایط بهینه اکستروژن همانند دما، فشار، سرعت چرخش ماردون ها، سرعت کاتر و نیز فرمولاسیون 

مناسب مدنظر قرار گیرند تا محصولی با ویژگی های مناسب مانند شکل، رنگ، بافت و نیز ویژگی های 

ارگانولپتیکی مطلوب تولید شود. درنتیجه در نظر گرفتن متغیرها در طی این عملیات ضروری است.«

رئیس مرکز تحقیقات فناوری های نوین تولید غذای سالم دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین-پیشوا 

اظهار کرد: »بحث جیره نویسی در علوم دام بسیار حائز اهمیت است که براساس نژاد فصل شرایط 

زندگی و منطقه دارای ترکیب های گوناگونی است که با استفاده از نرم افزار می توان شرایط بهینه 

تغذیه ای جهت به حداکثر رساندن تولید و بهره وری فرآورده های دامی ایجاد کرد.«

شهاب  لواسانی ادامه داد: »طرح پنیر فراسودمند مورد استقبال و پذیرش معاونت علمی و فناوری 

ریاست جمهور قرار گرفت و این طرح در مرحله ارجاع به شتاب دهنده ازجمله کارخانه های لبنی جهت 

توسعه و تجاری سازی قرار دارد.« رئیس مرکز تحقیقات فناوری های نوین تولید غذای سالم دانشگاه 

آزاد اسلامی واحد ورامین-پیشوا درباره سیاست های این مرکز گفت: »سیاست کلی مرکز رشد واحد 

ورامین-پیشوا حمایت از هسته های فناور و ایجاد پل ارتباطی با صاحبان صنایع و معادن و گسترش 

همکاری های علمی و نهایتا تولیدات علمی تجاری سازی و عرضه محصولات به بازار هدف است.«

وی درخصوص چشم انداز این مرکز رشد بیان کرد: »چشم انداز دیگر مرکز، بسط و توسعه همکاری ها 

با صنعت خصوصا در حوزه کشاورزی و صنایع غذایی است و کارهای تحقیقاتی خوبی هم انجام 

شده که یکی از مهم ترین دستاوردها تولید بذر و قارچ صدفی خوراکی و گانودرما است که به مرحله 

تجاری سازی نزدیک شده ایم.«شهاب  لواسانی در مورد سایر محصولات گلخانه ای نیز گفت: »تحقیقات 

قابل ملاحظه ای از بابت ارتقای کیفیت و کمیت و مبارزه با آفات و بیماری های گیاهی و تولید ارقام 

مقاوم در مقابل تنش های محیطی با توجه به اقلیم منطقه صورت پذیرفته است.«

وی افزود: »از اقدامات بسیار مهم تلاش برای ایجاد بستری مناسب جهت اجرای کارهای تحقیقاتی 

خصوصا موضوعات کشاورزی در واحد است و امکان سنجی آن هم انجام شده و با سازمان های ذی ربط 

جهت توسعه پروژه های مشترک در حال انعقاد قرار داد و تفاهمنامه هستیم.«

وی ادامه داد: »برگزاری استارتاپ کشاورزی و امنیت غذایی و کنگره های ملی غذا و امنیت غذایی 

یکی دیگر از برنامه های واحد بوده که به دلیل شیوع کرونا به تأخیر افتاد. در برنامه آتی در اواخر 

پاییز امسال گنجانده شد.« 

رئیس مرکز تحقیقات فناوری های نوین تولید غذای سالم دانشگاه آزاد اسلامی واحد ورامین-پیشوا:

هدف مرکز رشد واحد ورامین بسط و توسعه همکاری ها با حوزه کشاورزی و صنایع غذایی است


